
Dragør havn er en gammel havn, ja hvor
gammel den er, ved vi ikke rigtigt, men i
Dragørlejets storhedstid som Skånemarked i

1300 tallet har der jo nok været en lille havn
eller en ankerplads.
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Havneplaner i Dragør
gamle og nye

Mødet afholdes i Dragør Bådelaugs hus
10. november klokken 19.30

Dragør havn i 1930erne. Postkort fra
Meinkes Kunstforlag udlånt af Dalsgård.
Bemærk bådenes størrelse.
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Vi kender dog havnens udvikling gennem
mange år. Denne udvikling har ikke på
noget tidspunkt stået stille, men hele tiden
fostret nye planer, nogle blev til noget, andre
ikke. Ja selv nu er der en ny plan for Dragør
havn.
Nogle af planerne skal vi høre om den 10.
november. Vi har fået vores forhenværende
havnefoged Bent Kofoed-Hansen og den
nuværende havnefoged John Strøbæk til at
komme og fortælle om alle de tidligere og
nuværende planer.

Mødested
Mødet holdes på havnen, i Dragør Både-
laugs hus (rødt hus), som ligger ved siden af
den nye Lodstation på den gamle færgehavn,
den 10. november klokken 19.30.

KM
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DLF nyt
Foreningens logo er teg-
net af Niels Febber An-
dersen, Harevænget og
viser Store Magleby
Kirke og Lodsstationen
i Dragør.

DLF nyt modtager
gerne indlæg fra for-
eningens medlemmer,
f.eks. i form af artikler
om lokalhistoriske for-
hold. Er det meget
omfangsrige artikler,
bedes I dog kontakte

redaktionen, så vi kan
koordinere indlæggene
eller udgive dem i sær-
lige hæfter. Eftertryk
kun tilladt efter aftale.
Vi er på Internettet
www.lokalhistorier.dk
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Kasserer
Jonna Mahler
Ulspilsager 69
2791 Dragør
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Bestyrelsesmedlem.
Claus Ehlers
Søvej 39
2791 Dragør
( 32 53 32 23

Bestyrelsessuppleant
Leise Hansen
Krudttårnsvej 143, 2
2791 Dragør
Mobil( 28 96 91 37

Det nyeste projekt der i øjeblikket er i spil
om Dragør havn. Billedet er fra debatoplæg
om havnen, der senere skal føre til en lokal-
plan.



Dragør Revyen
Rigtig hjertelig velkommen til denne sær-
forestilling med Sommerrevy i Dragør Bio.
Således bød Claus Ehlers velkommen til revy
arrangementet i Dragør Bio, og han fortsat-
te:
Det vi skal se på det store lærred, er Årets
Dragør Revy ”Vild med…”, der blev spillet
med stor succes i Kedelhuset her i foråret.
En del af de tilstedeværende har sikkert set
revyen live, og de kan glæde sig til et festligt
gensyn, og de, som ikke fik set revyen, kan
nu indhente det forsømte.
Arrangementet her i aften er kommet i stand
ved et samarbejde mellem Dragør Revyfore-
ning, Dragør
Bio og Dragør
Lokalhistoriske
Forening. Det er
første gang
revyen vises i
biografen, og
hvis det bliver
en succes, hvad
vi selvfølgelig
regner med og
håber på, kan
det være, at det
kan gentages i
fremtiden.
Der er fremlagt
et program til
alle, så I kan følge med i revyen, og senere
genkalde Jer de mange morsomme numre.
Ved den levende revyforestilling er der
applaus mellem hvert nummer, og det er
selvfølgelig meget velkomment også her i
biografen, selv om det ikke er almindeligt
under en normal filmforevisning.

Vi havde oprindelig tænkt os at holde en
pause mellem første og anden afdeling, men
på biografdirektør Inge Poulsens anbefaling,
springer vi pausen over, da biografen kun
råder over et toilet, og en drikkepause under-
vejs ville sikkert kunne skabe en uoverstige-
lig trængsel, hvis salen blev fyldt op.
Vi skulle også høre revyens forhistorie 
Der har været spillet revy i Dragør regel-
mæssigt siden 1925. Altså i mere end 80 år,
og det er i sig selv enestående.
Det startede omkring Dragør Boldklub for at
skaffe midler til en idrætspark, og den første
revy fra 1925, der havde titlen  ”Dragør
Honolulu - og retur”, blev en stor succes,

hvor ikke
mindst den nye
jernbanedrift
hos Amagerba-
nen var i fokus. 
Lokalpressen
gav den første
revy en overvæl-
dende fin
anmeldelse – og
det er fortsat
gennem årene,
hvilket også vid-
ner om et utal af
vellykkede
revyer efterføl-
gende.
I øvrigt var

lokalpressen indblandet i en spionaffære i de
første år…. To medarbejdere ved ”Dragør
Posten” lyttede, udklædt som et ældre ægte-
par, ved en revyprøve, og en anmeldelse blev
bragt inden premieren. En lille hævnakt,
hvis spegede tråde efterhånden fortaber sig i
fortidens tåger.
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Siden sidst

Fra revyen 1946 Saltholm - Jorden Rundt. På billedet ses
blandt andet; Karl Johan Borg, Jørgen Borg, Ejner, John
“Flyver” Olsen, Poul Jans ,Blik, Egon Svendsen, Kai
Leth, Hanne Hein, Ruth Larsen, Lis Hein.



Under krigen holdt revyen en naturlig pause,
men i 1946 kom det nedkulede humør igen
til udfoldelse, ikke mindst ved introduktio-
nen af ”Saltholmsorkestret”, der bestod af to
harmonikaer, to violiner, mundharmonika,
fløjte, tuba, klaver og trommer, som gav fuld
skrue på scenen. Ja der var åbenbart dengang
mange musikere at tage af.
Den sidste revy, som Dragør Boldklub stod
for, løb af stabelen i 1961 med titlen ”Lille
by hvad nu”, efter at færgen til Sverige var
begyndt at sejle, og i de kommende mange
år, var færgen og svenskerne et væsentligt
element i årets revyer.
I 1972 dannede revyskuespillere og andre
revy-tossede ”Dragør Revygruppe”, som i
årene efter har stået for et væld af herlige

revyer, og ofte med et kærligt hip til byrådets
gøren og laden.    
Dragør-revyen har haft mange spillesteder i
byen, blandt andet på Strandhotellet, på
Vierdigets Skole, på Badehotellet, i teatersa-
len i Borgerforeningen, og de senere år i
Kedelhuset på Wiedergården. Men det er
som sagt første gang, revyen spiller på det
store lærred i Dragør Bio.
For tre år siden blev Dragør Revyforening
stiftet, for at hjælpe revygruppen i det store
arbejde med at stable en revy på benene.
Revyforeningen er åben for alle med inte-
resse for revy, og hvis nogen ønsker at blive
medlem, kan I blot kontakte foreningens
kasserer Pernille.                                          CE
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Amagerbanken
Der skrives meget om Amager-
banken i denne tid. Vi er dog
mange, der håber og tror, at vi
får lov til at beholde vores
Amagerbank.
Vi har i DLF brugt Amager-
banken som foreningens bank,
og Amagerbanken er også skyld
i, at vi økonomisk kunne starte

DLF, da de støttede os fra
Amagerbankens
Jubilæumsfond.
Vi har også igen i år fået støtte
fra Amagerbankens Jubilæums-
fond. Vi takker for det og har
selvfølgelig planer for, hvad vi
vil bruge pengene til.

KM
Logo da Amagerbanken boede
på Stationsvej, nu lægehus.

Ved vort sidste møde
fortalte vort medlem
Ove Carlsen om “Hol-
lænderne på
Amager”.
Ove fortalte på sin
muntre facon om
hvordan, han mente,
Hollænderne var kom-
met til Amager, og
hvordan han tolkede,
at de havde det.

Hvis der er nogle, der
vil genopfriske, hvad
Ove fortalte, eller læse
andre af Ove’s Dragør
historier, kan man
låne hans  bøger og
hæfter på biblioteket.
Mødet blev afholdt på
Amagermuseet. Vi
“beklager”, at der
kom så mange menne-
sker, at nogle måtte
sidde i gangen.        KM

Hollænderne på Amager


